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گروه سیاسی – محمدحسین یزدی: اگرچه از زمان 
ارسال لایحه بودجه به مجلس و بررسی آن در کمیسیون 
تلفیق دائما این کمیســیون تاکیــد دارد که اجازه حذف 
ترجیخی به دولت را نمی دهد و دولت برنامه ای مشخص 
برای جلوگیــری از تبعات آن ندارد، اما روز گذشــته در 
جریان بررســی لایجــه بودجه در مجلــس ناکهان ورق 
برگشــت و یکباره نمایندگان حذف مشروط ارز ترجیحی 
واردات کالاهای اساسی را تصویب کردند! در واقع تصمیم 
برای »حذف ارز ترجیحی« بیش از شش ماه است که بین 
دولت و مجلس سرگردان اســت و اگرچه به نظر می آید 
کــه هر دو قوه متوجه لزوم حذف این یارانه شــده اند اما 
از تبعات آن می ترســند و برای همین سعی می کنند که 
مســئولیت این کار را به گردن قوه دیگــر بیندازند. این 
موضوعی اســت که به نظر می رسد در مصوبه روز گذشته 

مجلس هم بر اساس آن عمل شده است.
سابقه چالش دولت و مجلس بر سر ارز 4200 تومانی 
بــه آبان ماه برمی گردد کــه در آن زمان دولت لایحه ای 
برای حذف بی ســر و صدا و چراغ خاموش این لایحه به 
مجلس فرســتاد ولی مجلس با فوریت آن مخالفت کرد و 
حتی بعضی مخالفان آن لایحــه عنوان کردند که حذف 
ارز 4200 تومانی اصــلا لایجه نمی خواهد و مجلس قبلا 
دولت را موظف به این کار کرده اســت! با این حال دولت 
یکبــار دیگر این موضوع را در لایجــه بودجه گنجاند و و 

کمیسیون تلفیق هم به شدت با آن مخالفت کرد! 
رحیم زارع سخنگوی کمیسیون تلفیق در دهم بهمن  
در توضیح تصمیم این کمیســیون در ایــن باره گفت: با 
توجه به روشــن نبودن طرح دولت و عدم ارائه طرح قابل 
استناد، کمیسیون تلفیق مصوب کرد که ۹ میلیارد دلار با 
قیمت ارز ترجیحی برای تامین دارو، تجهیزات پزشکی و 
کالاهای اساسی در سال ۱40۱ اختصاص داده شود. این 
ســخن زارع را نمایندگان دیگر هم به نوع دیگری مطرح 
کردند و همگی بر این نکته پافشاری می کردند که دولت 
علــی رغم اصرار بر حذف ارز ترجیحی ) برای اینکه وعده 
افزایش یارانه خود را محقق کند( هیچ برنامه مدونی ارائه 

نکرده است. 
با ایــن حال روز یکشــنبه در جریان بررســی لایحه 
بودجــه، نمایندگان مجلس در بخــش هزینه ای، جزء ۱ 
بنــد الحاقی ۱  تبصره ۱ را با پیشــنهاد الیاس نادران به 
شــرح زیر اصلاح کردند: به دولت اجازه داده می شود در 
سال ۱40۱ تا معادل ســقف ردیف )۱۸( جدول مصارف 
تبصــره )۱4( این قانــون را از طریق تأمیــن منابع مابه 
التفاوت ارز ترجیحی برای واردات کالاهای اساسی، دارو، 
تجهیزات مصرفی پزشکی اختصاص دهد، چنانچه دولت 
قصــد دارد کالایی را از ســبد ارز ترجیحی حذف نماید، 
بایــد قبلا ترتیبات قانونی جبران زیان رفاه مصرف کننده 
برای کالاهای اساسی را از طریق کالا برگ الکترونیکی و 
در امور پزشــکی از طریق بیمه هــا و یا از طرق جایگزین 
مطمئن به انجام رســانده باشد، به طوری که افراد بتوانند 

این کالاها و خدمات را به نرخ پایان شــهریور ۱400 و در 
سقف سهمیه تعیین شده تهیه کنند.

این مصوبه نشــان می دهد کــه  مجلس مجوز  حذف 
ارز ترجیحــی را به دولت داده اســت؛ به طوری که اعلام 
کرده دولت ارز را از هر کالایی حذف می کند، باید ترتیبی 
اتخــاذ کند که زیان رفاه مصــرف کننده را جبران کند و 
راهکارش را هم کالابرگ الکترونیک اعلام کرده است. این 
در حالی اســت که دولتها تجربه خوبی در ارائه کالابرگ 
)کوپن( نداشته و از سال های قبل هم که این نوع حمایت 
مطرح شــد، به نتیجه نرســید. حتی در ماه های گذشته 
وقتی حــرف از یارانه جدید بود، ارائــه کارت الکترونیک 
بــرای خرید به جای مبلغ نقدی مطرح شــد ولی امکان 
 اجرا نداشــت و قرار بود همان یارانه نقدی در دستور کار

 قرار گیرد.
توضیحات نمایندگان 

درباره مصوبه جدید مجلس
یک عضو کمیســیون تلفیق بودجــه ۱40۱ گفت که 
مجلس اختیار حــذف ارز ترجیحی را به دولت داده تا به 

جایش بن کالا و یارانه به مردم پرداخت کند.
جعفر قادری در گفت وگو با ایســنا با اشاره به مصوبه 
مجلس درباره ارز ترجیحی گفت: به عبارت ســاده دولت 
درباره ارز ترجیحی در ســال آینده هر کاری که بخواهد 
می تواند درباره ارز ترجیحی انجام دهد و ما اختیار حذف 

ارز ترجیحی را به دولت داده ایم.
وی توضیــح داد: اگر دولت بخواهــد ارز ترجیحی را 
حــذف کند باید به جای آن به مردم کالابرگ الکترونیک 
و یارانــه بدهد چون با حــذف ارز ترجیحی قیمت ها آزاد 
می شــود و دولت می تواند به هفت دهک درآمدی پایین 

یارانه بدهد.
این نماینــده گفت که مجلــس راه را برای حذف ارز 
ترجیحی توسط دولت هموار کرد. اکنون هم اختیار حذف 

ارز ترجیحــی و ارز هر کدام از کالاهایــی که بخواهد را 
می تواند حــذف کند و به جــای آن کارت الکترونیک و 

یارانه بدهد.
وی دربــاره اینکه آیا دولت زیرســاخت های لازم برای 
شناســایی طبقاتــی از مردم جهت پرداخــت کالابرگت 
الکترونیــک و یارانه را دارد، گفت: ما در مصوبه ای وزارت 
تعــاون را مکلف کردیم که هفت دهــک درآمدی پایین 
جامعه را شناســایی کند. این ملاک دولت برای پرداخت 

کالابرگ الکترونیک و یارانه خواهد بود.
دولت در صورت ارائه راهکارهای جایگزین مجاز 

به حذف ارز ترجیحی است
همچنین سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس گفت 
که دولــت هر زمان که راهکارهای جایگزینی برای حذف 
ارز ترجیحــی ارائه کرد می تواند آن زمــان ارز ترجیحی 
را حــذف کند پس این بدان معنا نیســت که از فردا ارز 
ترجیحی پرداخت نمی شــود بلکه باید دولت راهکارهای 

جایگزین حذف ارز ترجیحی را ارائه کند.
غلامرضا مرحبــا گفت: با این مصوبــه نحوه پرداخت 
یارانه برای برخــی از کالاها تغییر پیدا می کند بدان معنا 
کــه دیگــر ارز 4200 تومانی داده نمی شــود بلکه ارز به 
نرخ ســامانه معاملات الکترونیکی )ETS( می دهند و ما 
بــه التفاوت آن ریالی پرداخت می شــود. این موضوع هم 
به شــرطی است که ســطح قیمت ها از سطح قیمت های 
شــهریور ۱400 بالاتر نرود، یعنی مردم ســر سفره شان 
چیزی احســاس نکنند پس این صرفا یک نوع تغییر در 

نحوه پرداخت یارانه است.
ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس خاطر نشان 
کرد: با این مصوبه بیمه ها تقویت شــده و کارت کالابرگ 
الکترونیک داده می شــود. از این رو هــر زمان که دولت 
راهکارهای جایگزین طراحی و ارائه کند می تواند آن زمان 
ارز ترجیحی را پرداخت نکند. لذا تا آن زمان پرداخت ارز 

ترجیحی ادامه دارد.
وی در جمــع بندی گفت: اختیــار به دولت دادیم که 
جایگزین ها را معرفی کند به طوری که نباید ســر سفره 
مردم و کف بازار احســاس شــود. دولت باید راهکارهای 
جایگزیــن حذف ارز ترجیحی را ارائه کــرده و بعد اقدام 
کند نه اینکه از فردا پرداخت نشود. دولت در صورت ارائه 
راهکارهای جایگزین مجاز به حذف ارز ترجیحی است آن 
هم بدیــن ترتیب که ارز آزاد با نرخ ETS به وارد کننده 
داده تا کالا وارد شود و ما به التفاوت نرخ به ریال به مردم 

اعطا شود.
بررسی خسته کننده بودجه

حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی در یک دقیقه
یک عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شــورای 
اســلامی هم در تذکری از نحــوه تصمیم نمایندگان برای 

تعیین تکلیف ارز ترجیحی انتقاد کرد.
غلامحســین رضوانی در جلســه علنــی نوبت صبح 
یکشــنبه مجلس و بعد از تصویب موضــوع مربوط به ارز 
ترجیحی گفت: تذکر من درباره حذف ارز ترجیجی است. 
مصوبه کمیســیون تلفیق این بوده کــه دولت مکلف به 
اختصاص مبلغ ۹ میلیارد دلار برای ارز ترجیحی است اما 

این مصوبه امانتداری نشد و خلاف واقع ذکر شد.
وی ادامه داد: همه ضرورت هایی که درباره لزوم حذف 
ارز ترجیحی مطرح شــده بر مبنای دو دروغ اســت؛ اول 
اینکــه »ناگزیریــم« و دیگر اینکه »می خواهیم با فســاد 
مبارزه کنیم«. در گذشــته می گفتند که با ارز ۷ تومانی 
، ۷0 تومانی ، ۱۷۵ تومانــی، ۷00 تومانی و هزار تومانی 
همه چیز درست می شود. این ها مطالب خلاف واقع است.

رضوانــی اضافــه کــرد: به فرض کــه بخواهیــم ارز 
ترجیحی حذف شــود به اتفاق نظر دولت، اجماع با سایر 
قوا و اقنــاع مردم و نه فریب مــردم و همچنین آمادگی 
دولت نیاز داریم. هیــچ اقتصاددانی قیمت ارز را به روش 
علمی محاسبه نکرده است، باید جلوی این تحمیل ناروا بر 

مردم گرفته شود.
ایــن نماینده مجلس گفــت: از اول می گفتم که بحث 
بودجه خســته کننده می شود تا در یک دقیقه ارز 4200 
تومانی حذف شود و ما متوجه نشویم. پس اصرار کنیم که 
مصوبه تلفیق همان طور که بوده اجرا شود و گزارش شود 
و ملاک تصمیم گیری باشــد که اگر چاره اندیشی نشود 
فردا دیر اســت و فردا همه می گوینــد »کی بود کی بود 

ما نبودیم «. ما باید مصالح عالیه ملت را در نظر گیریم.
محمدباقر قالیباف رییس مجلس شــورای اسلامی در 
پاســخ به ایــن تذکر گفــت: در تصمیمــات تبصره ۱ ، 
یارانه های کالاهای اساسی حذف نشده بلکه با این مصوبه 
تاکید شــد که باید ثبات در قیمت کالاهای اساســی به 
صورت کالابرگ داده شود و ثبات در قیمت ها باشد. ثبات 
در قیمت هــا و کالاهای اساســی و کالا برگ الکترونیکی 
برای مردم از خواســته های مصوبه مجلــس برای دولت 

است.

رهبر انقلاب در روز درختکاری:
تخریب محیط زیست، تخریب منافع ملی است

به مناســبت روز درختــکاری و هفته منابع طبیعی، رهبــر معظم انقلاب 
اسلامی صبح دیروز )یکشنبه( دو اصله نهال میوه کاشتند.

به گزارش ایسنا،  آیت الله خامنه ای سپس در سخنانی، با تبریک روز ولادت 
با سعادت حضرت اباعبدالله الحسین علیه السلام به ملت ایران، آن وجود شریف 
را کانون عشــق ملت ایران و همه ملت های مســلمان اعم از شیعه و غیرشیعه 

دانستند.
ایشان در ادامه، کاشت درخت را یک حرکت کاملًا دینی و انقلابی خواندند 
و افزودند: البته نگهداشــت و حفظ درختان نیز کار بسیار مهمی است که باید 

رعایت شود.
رهبر انقلاب، گیاه زنده را آســایش بخش روح و نگهدارنده جســم انسان و 
منبع رزق خدادی و همه جانبه برای آحاد بشــر دانســتند و تاکید کردند: به 
همین علت تخریب جنگل ها و محیط زیســت و پوشــش های گیاهی، تخریب 
منافع ملی اســت و ویران کردن بخشی از جنگل ها برای ساخت و ساز جز در 

موارد اضطراری، قطعاً به ضرر ملت است.
 آیــت الله خامنه ای با ردّ نگاه تزیینی و حاشــیه ای به محیط زیســت، این 
موضوع را از جمله اساســی ترین مســائل کشور برشــمردند و گفتند: یکی از 
کارهــای جدی در حفاظت از محیط زیســت، حفاظــت از دو ثروت عظیم و 
ذخیره حیاتی ملت ها یعنی »آب« و »خاک« و پرهیز از برخورد مسرفانه با آنها 
است که در این زمینه مسئولان باید به راهنمایی های متخصصان توجه کنند.

»حفاظــت از حیــات وحــش« مســئله دیگری بــود که رهبــر انقلاب 
اســلامی بی توجهی به آن را به ضرر منافع ملی دانســتند و گفتند: در اسلام، 
شــکار فقط در صورت نیاز به تغذیه مجاز است و در غیر این صورت، غیرمجاز 
و خلاف اســت و حتی سفر شکار سفر حرام شــمرده شده است، بنابراین باید 
جلوگیری از شــکار غیرقانونی را جدی گرفت و به موضوع حفظ حیات وحش 

اهتمام داشت.
ایشان در ادامه سازمان محیط زیست و وزارت جهاد کشاورزی را موظف به 
جلوگیری از تبدیل زمین های کشــاورزی دانستند و افزودند: این کار به ضرر 

منافع ملی است و زمین های کشاورزی باید توسعه پیدا کند.
آیت الله خامنه ای همچنین با تأکید بر لزوم توســعه انرژی های پاک گفتند: 
توســعه انرژی های غیر فسیلی مانند انرژی هسته ای که استفاده از آن در دنیا 
روزافزون است و کشورهای منطقه ما نیز در حال حرکت به سمت آن هستند 

و نیز انرژی های بادی و خورشیدی، باید جدی گرفته شود.
ایشــان در پایان آحاد مردم را به کاشت و نگهداشت درختان فراخواندند و 
گفتند: انجام همه کارهای مهم نیازمند پشــتوانه ملی اســت و درختکاری نیز 
از جمله کارهایی اســت که همه مردم می توانند با کاشــتن و حفظ درختان و 
جلوگیری از محو درختان و باغ های اطراف و درون شهرها، به گسترش پوشش 

گیاهی در کشور کمک کنند.

آیت الله  جوادی آملی:
جلوی غارتگری جنگل را گرفتن هنر است

آیــت الله  جوادی آملی با بیان اینکه کاشــتن چهار درخت و چهار تا بلوط 
هنر نیســت، جلوی غارتگری جنگل را گرفتن هنر اســت، افزودند: تمام میز و 

مبل مملکت باید از این جنگل ها تأمین شود!
به گزارش شفقنا، مرجع تقلید شیعیان روز یکشنبه همزمان با شروع هفته 
درختکاری، طی مراسمی با حضور مسئولین اداره منابع طبیعی استان قم، یک 
اصله نهال را غرس نمودند. ایشــان ضمن قدردانی از زحمات مسئولینی که به 
درختکاری اهمیت می دهند، اظهار داشتند: مطلب اساسی آن است که ما هم 
باید موجودیت مان را حفظ کنیم و هم نســبت به آینده وظیفه رسمی داریم 
و آن را باید در نظر بگیریم؛ کاشــتن چهار درخت و چهار تا بلوط هنر نیست، 

جلوی غارتگری جنگل را گرفتن هنر است!
آیت الله جوادی آملی ســپس ادامه دادند: یک وقتی در کوفه و یا شــام ، 
بعضی از مسئولین دســتگاه های حجاجی سوال کردند که ریختن خون پشه 
آیا حلال اســت؟ حرام است؟ مکروه اســت؟ جواب داده شد که شما آن همه 
مســلمان ها و شــیعیان را کشتید و ســوال نکردید، حالا از خون پشه سوال 
میکنیــد! ما این همه فریاد زدیم که این جنگل برای مردم اســت، حق حیات 

مردم است، نگذارید این جنگل ها را غارت کنند، کسی گوش نکرد!
ایشان ادامه دادند: درختکاری و جنگل کاری یک درس علمی است، درخت 
باید کاشــت، و پس از ۵0 سال یا بیشــتر، پس از عمر مفیدی که هر درختی 
دارد، بایــد چوب مردم، درب و مبل و کاغذ مــردم را از آن تأمین کرد، نباید 
درخت های ســبز را از بین برد و آنها را تبدیل به هیزم کرد! ما که در کشــور 
پربرکتــی زندگی می کنیم که دریا و صحرا و کوه و جنگل دارد، نباید چوب و 
کاغــذ از خارج وارد کنیم، تمام میز و مبل مملکت باید از این جنگل ها تأمین 
شــود! مرجع تقلید شیعیان سپس به اهمیت درختکاری در لسان اهلبیت )ع( 
اشاره کردند و بیان داشتند: امام معصوم علیه السلام می فرماید»ایمّا رجلٍ سقا 
طلحةً او سدرةً فکانمّا سقا مؤمناً من ظمأٍ« که اگر کسی به پای یک درختی آب 
بریزد و نگذارد آن درخت خشــک شود، این اهل بهشت است،  یعنی همچنان 
که اگر شــما به یک مومن آب بدهید، اهل بهشــت می شوید، همچنان است 
که آب به زیر پای یک درخت هم بریزید، اهل بهشــت می شــوید، این امامان 
معصــوم بودند که این مطالب را به ما گفتند و لــذا ما باید حق چنین دین و 

مکتبی را بدانیم و ادا کنیم چون اینها بودند که راه را به ما نشان دادند.

اخبار کوتاه

مجلس از حذف مستقیم ارز ترجیحی شانه خالی کرد

عواقب »حذف ارز 4200 تومانی« بر دوش دولت

سومین جلســه دادگاه رســیدگی به پرونده سرکرده 
گروهک تروریســتی تندر دیروز به ریاست قاضی صلواتی 

برگزار شد.
به گزارش قوه قضائیه، ســومین جلســه رسیدگی به 
پرونده جمشید شارمهد سرکرده گروهک تروریستی تندر 
در شــعبه ۱۵ دادگاه انقلاب و به ریاســت قاضی صلواتی 

برگزار شد.
در ابتدای جلســه حسنی اعتماد، نماینده دادستان در 

جایگاه قرار گرفت و ادامه کیفرخواست را قرائت کرد.
حســنی اعتماد دربــاره برنامه ریــزی گروهک جهت 
بمب گــذاری در مصلای رشــت اظهار کــرد: اعضای این 
گروهک تروریستی قصد داشتند تا در جریان نماز جمعه 
بمب گذاری را انجام دهند که خوشــبختانه با دستگیری 
عناصــر گروهک این عملیات انجــام نگرفت. البته اماکن 
حساس دیگری در شــهر رشت هدف عملیات نظامی قرار 

گرفت.
نماینده دادستان درباره دیگر برنامه ریزی های گروهک 
تروریســتی تندر، گفت: برنامه ریزی برای ترور اســتاندار 
وقت گیلان از جمله اقدامات دیگری اســت که جمشــید 

شارمهد دستور آن را صادر کرده بود.
وی ادامــه داد: اعضای گروهک تندر قصد داشــتند تا 
مــواد منفجره را در داخل چادر مســافرتی که در اطراف 

خانه استاندار تعبیه شده بود قرار دهند و با منفجر کردن 
این مواد اقدام به ترور اســتاندار کنند که خوشــبختانه با 
شناسایی این چادر توسط پلیس عملیات صورت نگرفت.

حســنی اعتماد به برگزاری همایشی در آمریکا اشاره 
و تصریح کرد: همایشــی در کشور آمریکا و توسط برایان 
هوک با محوریت ایران و با حضور گروهک های تروریستی 
برگزار شــد و جمشید شارمهد نیز در این همایش حضور 

پیدا کرده بود.
سپس در ادامه جلسه دادگاه تصاویری از این همایش 

به نمایش درآمد.
نماینده دادســتان درباره برنامه ریــزی و طراحی برای 
انفجار لوله هــای انتقال نفت بندر گنــاوه، گفت: اعضای 
گروهک تروریســتی تندر قصد داشتند تا لوله های انتقال 
نفــت بندر گنــاوه را منفجر کنند و بــرای انجام این کار 
اطلاعاتی را بدســت آوردند. اعضای این گروهک اطلاعات 
بدســت آمده را برای شارمهد ارســال کرده بودند، اما او 
انفجــار را به زمانی دیگر موکول کــرد و به اعضای گروه 
دستور داد برای انجام عملیات های دیگر به تهران و شمال 

بروند.
نماینــده دادســتان دربــاره برنامه ریــزی بــه قصد 
بمب گــذاری در نمایشــگاه کتاب تهران توســط اعضای 
گروهک تندر گفت: اعضای این گروهک با هدایت شارمهد 

قصد داشــتند برای افزایش تعداد تلفات، بمب گذاری را با 
مواد سمی ســیانور در نمایشگاه کتاب تهران انجام دهند، 
اما این عملیات به دلیل آتش سوزی در هتل جهان تهران 

انجام نگرفت.
سپس در ادامه جلسه دادگاه فیلمی از اظهارات شاهدان 
عینی در آتش ســوزی هتل جهان تهران به دلیل عملیات 
ساخت بمب توسط اعضای گروهک تندر به نمایش درآمد.
نماینده دادســتان با بیان اینکه اعضای گروهک تندر 
قصد انجام عملیات تروریستی در مجلس شورای اسلامی با 
بهره گیری از مواد شــیمیایی را داشــتند، گفت: بر اساس 
اقاریر متهمان دســتگیر شــده، عناصر این گروهک قصد 
داشتند تا در سیســتم تهویه مجلس مواد شیمیایی قرار 
دهند و در صحن پخش کنند که با دستگیری عوامل این 

گروهک عملیات مذکور انجام نگرفت.
حســنی اعتمــاد دربــاره برنامه ریزی اعضــای گروه 
برای ســرقت از صرافی و بانک ها اظهــار کرد: یکی دیگر 
از برنامه هــای گروهک جهت ایجاد رعب و وحشــت در 
جامعه و تأمین مالی برای انجام عملیات های تروریســتی 
برنامه ریزی جهت سرقت از بانک ها و صرافی ها بوده است.
در ادامه جلســه دادگاه صوتی از جمشــید شــارمهد 
پخش شد که در آن متهم دستور اقدام با خشونت تمام و 

بمب گذاری ها را می دهد.

سپس در ادامه قاضی صلواتی ضمن ختم جلسه دادگاه 
رسیدگی به پرونده را به زمانی دیگر موکول کرد.

 گفتنی است، تندر یکی از گروه های تروریستی و ضد 
انقلاب اســت که در جریان گروه هــای معاند و طرفداران 

رژیم پهلوی فعالیت می کند.
برخی کارشناســان ســابقه تاســیس این گروه را در 
ســال های نخســت دهه ۸0 و یا به طور دقیق تر ســال 
۱۳۸۳ می دانند. نام دقیق تر این گروه انجمن پادشــاهی 
ایران )تندر( اســت که طبق اطلاعات در دسترس فتح الله 
منوچهــری با نام مســتعار فرود فولادوند در ســال های 
نخســت تأسیس این گروه و تا سال ۱۳۸۵ سرکردگی آن 
را برعهده داشت. پس از او جمشید شارمهد در همان سال 

مسئولیت آن را برعهده گرفت.
شــنبه یازدهم مرداد ۹۹ خبری در رســانه ها منتشر 
شــد که حاکی از دستگیری جمشید شــارمهد سرکرده 
گروه تروریســتی تنــدر توســط وزارت اطلاعــات بود. 
در پرونــده این گــروه جنایت های بســیاری مانند بمب 
گذاری در حســینیه سیدالشهدای شــیراز و قصد انفجار 
سد ســیوند شیراز مشــاهده می شــود که در این میان 
بمب گذاری در حسینیه سیدالشــهدای شیراز حادثه ای 
 خون بار اســت کــه افراد بی گنــاه بســیاری در آن به 

شهادت رسیدند.

رئیــس ســازمان زندان ها گفت: در راســتای عمل به 
تاکیدات رئیس دســتگاه قضا، مبنــی بر کاهش جمعیت 
کیفــری زندان هــا، در حال حاضر تعــداد ۵ هزار و ۵00 
محکوم در کشــور تحت نظــارت الکترونیکــی از طریق 
اســتفاده از پابند الکترونیکی قرار دارند و با توجه به روند 
تولید پابندهای الکترونیکی پیش بینی می شــود تا پایان 

سال ۱400این ظرفیت به میزان دو برابر افزایش یابد.
به گزارش قوه قضائیه، غلامعلی محمدی ضمن اشــاره 

به تاکیدات رئیس دســتگاه قضا مبنی بر کاهش جمعیت 
کیفری زندان ها اظهار کرد: با توجه به جزء ۳ بند »ت« و 
بند »د« ماده ۱۱۳ قانون برنامه پنج ســاله ششم توسعه، 
ماده ۶2 قانون مجازات اســلامی و ماده ۱2 دستورالعمل 
ســاماندهی زندانیان و کاهش جمعیت کیفری زندان ها با 
تدابیر صورت گرفته در سه ماه اخیر جهت تامین پابندهای 
الکترونیکــی، اقدامات لازم مبنی بر اجــرای کلیه احکام 
صادره محاکم قضایی با تامین پابندهای الکترونیکی آغاز 

و در حال حاضر نیاز کلیه دادگســتری های سراسر کشور 
در این زمینه بر طرف شده است.

رئیس سازمان زندان ها افزود: این سازمان آمادگی دارد 
تا در اجــرای آرای جدید مجازات هــای جایگزین حبس 
تحت نظارت ســامانه های الکترونیک موضــوع ماده ۶2 

قانون مجازات اسلامی، اقدامات لازم را انجام دهد.
وی با اشــاره به اینکه در حال حاضــر تعداد ۵ هزار و 
۵00 محکوم در کشور تحت نظارت الکترونیکی از طریق 

اســتفاده از پابند قرار دارند، خاطر نشان کرد: حدود یک 
هزار پابند نیز جهت اجرای حکم توزیع شــده اســت و با 
توجه به رونــد تولید پابندهــای الکترونیکی پیش بینی 
می شــود تا پایان ســال جاری این ظرفیت به میزان دو 
برابر یعنی بــه میزان ۱۱ هزار عدد افزایش یابد. محمدی 
گفت: با توجه به توافق صورت گرفته با قرارگاه امام حسن 
مجتبی )ع(، در نیمه اول ســال آینده نیز تعداد ۱۵ هزار 

پابند الکترونیکی تحویل سازمان زندان ها خواهد شد.

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به رفع ایرادات شورای نگهبان در لایحه رتبه بندی 
معلمان گفت که رتبه بندی معلمان از ۳۱ شهریور ۱400 

اعمال و اجرا می شود.
به گزارش ایسنا، مجتبی توانگر نماینده تهران با اشاره 
بــه رفع ایرادات شــورای نگهبان در جلســه صبح امروز 
مجلس در لایحه رتبه بندی معلمان در مطلبی در صفحه 
توییتر خود نوشــت: »عیدی مجلس به معلمان؛ ایرادات 
لایحه رتبه بندی خــارج از نوبت در صحن مجلس اصلاح 

شــد.  رتبه بندی معلمان از ۳۱ شــهریور ۱400 اعمال و 
اجرا می شــود.  از روز اولی که معلمان وارد کلاس شوند، 
رتبه بنــدی خواهند شــد.  همه کارکنان شــریف وزارت  
آموزش و پرورش که در حکــم کارگزینی آنها معلم درج 

شده نیز شامل خواهند شد.«   
همچنین علیرضا ســلیمی عضو هیات رییســه مجلس 

نیز با انتشــار توییتی مشابه گفت: »امروز ایرادات شورای 
محترم نگهبان به لایحه رتبه بندی در صحن مرتفع شد. 
 دولت موظف اســت از ابتدای مهــر ۱400 آن را اجرایی 
کنــد. واقعا تاخیر در اجرایی شــدن رتبــه بندی موجب 

شرمندگی است.« 
نمایندگان مجلس در جلســه علنــی صبح دیروز و در 

خلال بررسی جزییات بودجه، ایرادات شورای نگهبان در 
لایحه رتبه بنــدی معلمان را رفع کــرده و این لایحه را 

اصلاح کردند.
 پیش از ایــن و در تبصره ۳ ماده ۶ لایحه رتبه بندی 

معلمان مجلس تصویب کرده بود که:
 تبصــره ۳- فوق العــاده رتبه بنــدی موضــوع ایــن 
قانــون، از تاریــخ  ۳۱/  ۶/ ۱400 اعمــال می گــردد. 
 معلمــان بازنشســته قبل از ایــن تاریخ، مشــمول این

 قانون نمی شوند.

رئیــس قوه قضائیــه، گفــت: جانبازان و 
ایثارگــران عزیز و ســرافراز می توانند با ارئه 
نقطه نظــرات و نقدهای ســازنده خود، ما را 
در راســتای صیانت از مجموعه قضایی کشور 

یاری رسانند.
به گزارش ایســنا، به نقــل از قوه قضائیه،  
محســنی اژه ای همزمان با اعیاد شعبانیه در 
دیدار با جمعی از جانبازان ســرافراز دستگاه 
قضایی، با تبریک و تهنیت ولادت باســعادت 
اســوه اســتقامت و پایمردی در مبــارزه با 
ظلم و اســتکبار حضرت امام حســین )ع( و 
ولادت حضرت ابوالفضل العبــاس )ع( و امام 
ســجاد )ع(، اظهار کرد: مقام و مرتبه شــما 
جانبــازان که برای حفظ و دفاع از ارزش های 

اســلامی مجاهدت مخلصانه کرده اید، در نزد 
پروردگار متعال بسیار رفیع و منیع است.

رئیــس قوه قضائیــه در ادامه بــه معاون 
منابع انســانی و امور فرهنگی قــوه قضائیه 
و امــور ایثارگران این معاونت دســتور داد تا 
در راســتای رفع مسائل و مشکلات جانبازان 
و ایثارگــران شــاغل در دســتگاه قضایی و 
خانواده های آن ها نهایت ســعی و تلاش خود 

را مصروف دارند.
وی در همین زمینــه با بیان اینکه برخی 

از قوانین ناظر بر امور ایثارگران به طور کامل 
اجرایی نشــده است بر سه شــاخصه در امر 
احیای قوانین حمایتی از ایثارگران و جانبازان 
تأکید کرد و بیان داشت: »گرامیداشت هدف 
متعالی جانبازان و ایثارگران که همان حفظ 
و پاسداری از ارزش های انقلاب اسلامی است« 
و »درک شــرایط و موقعیت جانبازان عزیز و 
سرافراز و خانواده های مکرم آنها« و همچنین 
به صورت  بزرگــواران  ایــن  نیازهای  »رفــع 
در  که  عزتمندانه« شــاخصه هایی هســتند 

ایثارگران  رســیدگی به امــور جانبــازان و 
دستگاه قضایی باید مدنظر مسئولان ذی ربط 
قرار گیرد. محســنی اژه ای به معاونت منابع 
انســانی و امور فرهنگی قوه قضائیه دســتور 
داد تا تمامی تدابیر لازم را برای اجرای کامل 
»قانون جامع خدمات رســانی به ایثارگران« 

در دستگاه قضایی به کارگیرند.
رئیس قوه قضائیــه در ادامه از جانبازان و 
ایثارگران و خانواده های معظم شــهدا که در 
دســتگاه قضایی حضور دارند خواســت تا با 

ارائه کمک های فکــری و عملیاتی، مجموعه 
عدلیــه را در امــر »صیانت و ارتقــاء نیروی 
انســانی به عنوان مهم ترین ســرمایه دستگاه 
قضا« و همچنین »گزینــش، جذب و ارتقاء 
نیروهای متدین و ولایتمدار که در تراز قضای 
انقلاب هستند«، یاری  اســلامی در گام دوم 
دهند. رئیــس عدلیه در ادامــه بابیان اینکه 
ما در دســتگاه قضایی قائل به عدم تبعیض و 
رفع تبعیض ها در کلیه امور و سطوح هستیم، 
گفت: شــما جانبــازان و ایثارگران ســرافراز 
به عنوان نمادهــای مقاومت و پاســداری از 
ارزش های والای انقلاب اسلامی باید به ما در 
جهت رفع تبعیض ها در جامعه و قوه قضائیه 

یاری رسانید.

سومین جلسه دادگاه پرونده سرکرده گروهک تروریستی تندر

از برنامه ریزی متهم برای ترور مسئولان استان گیلان تا طراحی عملیات خرابکاری در بندر گناوه

رئیس سازمان زندان ها:

حدود ۱۱ هزار محکوم تا پایان سال تحت نظارت الکترونیکی از طریق پابند قرار می گیرند

رتبه بندی معلمان از ۳۱ شهریور ۱۴۰۰ اعمال می شود

در دیدار با جمعی از جانبازان و ایثارگران دفاع مقدس مطرح شد

سه شاخصه مورد تاکید اژه ای برای رفع مسائل جانبازان و ایثارگران

ایجاد شرایط لازم برای تحول اقتصادی  
شــواهد و قرائن بــه ما گوشــزد می کند 
دولت سیزدهم برای ســال آتی در کنار تمام 
گرفتاری هایی که دارد و خواهد داشــت اما دو 
مزیــت را نیز در برابر خــود دارد. اولی توافق 
قریب الوقوع هســته ای اســت )ممکن اســت 
هر لحظه این توافق از ســوی طرفین اعلام شــود( که منجر به گشایش هایی در 
حوزه اقتصاد می شــود و دومی افزایش غیر قابل پیش بینی قیمت نفت همزمان با 
جنگ اوکراین است که این موضوع هم مزیت مهمی برای دولت رئیسی محسوب 

می شود.
در دولت نخست حسن روحانی برجام متولد شد اما به دلایل داخلی و خارجی 
این دولت نتوانســت بهره کامل را از آن ببرد. مخالفان رئیس جمهور وقت تمایل 
نداشتند به واسطه توافق هسته ای و گشایش های ایجاد شده وجهه این دولت نزد 
مردم ارتقاء یابد. آنان می خواســتند دولت حسن روحانی دولتی تک دوره ای باشد 
و بعد از 4 ســال دولتی همفکر با آنان راس کار بیاید. ولی با تمام کارشــکنی ها 
مــردم همچنان امیدوار بودند که دولت وقت بتواند حتی برجام را توســعه دهد و 
بسیاری از مشکلات ایران با دنیای غرب مرتفع شود. انتخابات ۹۶ به نفع روحانی 
تمام شــد اما انتخابات آمریکا خیر! علی رغم آنکه تصور می شد رقیب ترامپ بتواند 
به پیروزی برســد و مســیر اوباما در برجام تداوم پیدا کند ولی شرایط تغییر کرد 
و ســکاندار کاخ سفید کسی شــد که معتقد بود باید برجام از بین برود و توافقی 
دیگر نوشــت. بالاخره ترامپ وعده خود را محقق کرد و برجام از بین رفت و فشار 
تحریم مجددا بازگشــت. بر همین اساس دولت حسن روحانی نتوانست هیچ یک 
از وعده های خود را محقق ســازد و شرایط کشــور از لحاظ اقتصادی از هر زمانی 
بدتر شــد. رئیس جمهور وقت تصور می کرد با پایان ترامپ و بازگشت دموکرات ها 
به کاخ ســفید بتواند حداقل در ماه های پایانی دولت اش شرایط اقتصادی را قدری 
ترمیم کند ولی عراقچی هر چقدر تقلا کرد برجام احیا شود اما در نهایت کسی در 

ایران تمایلی به این مهم نداشت زیرا همه منتظر پیروزی ابراهیم رئیسی بودند.
اکنون برجام در شــرف احیا است و تکیه مذاکره کنندگان هسته ای بر مسائل 
اقتصادی است تا بتوانند گشایش اقتصادی در کشور ایجاد کنند. از طرفی همزمان 
نفت به رقم بشکه ای ۱۳0 دلار رسیده که این موضوع برای کشورهایی نظیر ایران 
خبر به شــدت مسرت بخشی است. در واقع همزمانی این دو اگر با مدیریت اصولی 
و صحیح تیم اقتصادی رئیســی همراه باشد می تواند بعد از سال ها تحریم و فشار 

مضاعف اقتصادی قدری شرایط معیشتی مردم را متحول نماید.
هــر چند این نکته مهــم را باید لحاظ کرد: تیم اقتصــادی دولت فعلی تقریبا 
همان تیمی است که در زمان دولت احمدی نژاد سکاندار امور اقتصادی بود. اتفاقا 
در همان دوران هم قیمت فروش نفت ایران افزایش چشــمگیری داشــت و حتی 
گفته می شــد درآمد های نفتی آن دوران برابری می کرد با درآمد کل فروش نفت 
تا پیش از روی کار آمدن آن دولت. لیکن مشــکل آنجا بود که دولت احمدی نژاد 
به جز یکسری اقدامات پوپولیستی نتوانست برای اقتصاد کشور قدم مهمی بردارد. 
اکنون هم این بیم وجود دارد حالا که تحریم ها در حال رفع اســت و قیمت نفت 

نیز افزایش چشم گیری داشته این دولت نتواند از این شرایط بهره لازم را ببرد.
امیدوارم آن شــرایط برای این دوره تکرار نشــود و به واقع وضعیت اقتصادی 

مردم در سال جدید قدری متحول شود.
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